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Статья посвящена новым положениям законодательства о контрольно-надзорной деятель-

ности. На основании практики Конституционного Суда Российской Федерации оцениваются 

заложенные федеральными законами «Об обязательных требованиях в Российской Федерации» 

и «О государственном контроле (надзоре) и муниципальном контроле в Российской Федерации» 

положительные аспекты административной реформы. В статье, в частности, отмечается взаи-

мосвязь принципов, заложенных в решениях Конституционного Суда Российской Федерации, 

и некоторых законодательных новелл, таких как принципы введения обязательных требований, 

стимулирование добросовестного поведения контролируемых лиц, риск-ориентированный под-

ход при осуществлении контрольно-надзорной деятельности. 
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The article is devoted to the legislation on control and supervisory activities. Based on the practice of the 

Constitutional Court of the Russian Federation, the positive aspects of administrative reform laid down in the 

federal laws “On Mandatory Requirements in the Russian Federation” and “On State Control (Supervision) and 

Municipal Control in the Russian Federation” are evaluated. The article, in particular, notes the relationship 

between the principles laid down in the decisions of the Constitutional Court of the Russian Federation and some 

legislative innovations, such as the principles of mandatory requirements, promotion of conscientious behavior 

of controlled persons, and a risk-based approach in the implementation of control and supervisory activities.
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